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egional OrganizationsrInternational & :  Part one 
 

Objectives :  
            This part aims to answer to the following questiuons : 
- What is the legal definition of an international organization? 

-What are the functions of international Organisations ? 

-What are the characteristics of international organizations? 
-What is the importance of regional organization? 

-What is the meaning and definition of international organizations? 

-What is the meaning of regional organization? 
-What is the difference between regional and international 

organizations? 

-What are examples of international and regional organisations ? 
-Which is the main purpose of regional and international organizations? 

 
 

The contents of the course : 

1.Definition of International Organization : 
2.History : 

3. The main purpose on international organizations : 

4.Types of International and regional Organizations : 
5.The Legal Personality ofInternational Organizations : 

6. Challenges : 

 
 

1.Definition of International Organization : 
An international Organisation, is a collection of countries that 

come together for a particular purpose defining the mandate of the 

organization and investing in it a legality that is agreed to by the 
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participating countries. It is also known as an intergovernmental 

Organisation or an international institution. It can be established by a 

treaty, or under by international law. The best examples are the United 
Nations, Organisation for Security and Co-operation in Europe 

(OSCE), ECOWAS, Bank for International Settlements (BIS), Council 

of Europe (COE), International Labour Organisation (ILO) and 
International Criminal Police Organisation (INTERPOL), the World 

Health Organisation etc. In addition to the member states, it may also 
include other entities, such as other international organisations, firms, 

and non-governmental organisations. Additionally, entities (including 

states) may hold observer status. Intergovernmental organisations are 
an important aspect of public international law. 

 

 :دوليةالمنظمة تعريف ال.1

 كما المنظمة،خاص يحدد ولاية  من أجل تحقيق هدفمجموعة من الدول اجتماع هي  

 على المنظمات الدولية منظمة . وخير الأمثلةدولياتفاق معاهدة أو  يمكن تأسيسها عن طريق

(، الجماعة الاقتصادية لدول غرب OSCEمنظمة الأمن والتعاون في أوروبا ) الأمم المتحدة،
( والمنظمة الدولية للشرطة ILO(، منظمة العمل الدولية )COEأفريقيا، مجلس أوروبا )

 الخ ....منظمة الصحة العالمية، الجنائية )الإنتربول(

الكيانات الأخرى، مثل المنظمات الدولية الأخرى والمنظمات غير  قد تشمل أيضًاكما 
، بما في ذلك الدول( على صفة مراقببالإضافة إلى ذلك، قد تحصل الكيانات ) . الحكومية

 القانون الدولي العام. فيمهمًا  طرفاتعد المنظمات الحكومية الدولية و

 
The term "international organization (IO)" generally refers to 

international governmental organizations or organizations with a 

universal membership of sovereign states. The most prominent IO is the 
United Nations, with 191 members. Other organizations whose 

membership is global include the World Trade Organization, the 

Universal Postal Union, and the International Hydrographic 
Organization. International organizations are established by treaties that 

provide legal status. International organizations are subjects of 

international law and are capable of entering into agreements among 
themselves and with member states. 

(" عمومًا إلى المنظمات الحكومية الدولية أو IOيشير مصطلح "المنظمة الدولية )كما 

المنظمات ذات العضوية العالمية لدول ذات سيادة. وأبرز المنظمات الدولية هي الأمم المتحدة، 
منظمة التجارة العالمية، والاتحاد البريدي العالمي، والمنظمة وعضوا.  191حيث تضم 
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ت الدولية بموجب معاهدات توفر الوضع يتم إنشاء المنظماوعموما، الهيدروغرافية الدولية. 

تخضع المنظمات الدولية للقانون الدولي، وهي قادرة على إبرام اتفاقيات فيما كما القانوني. 

 بينها ومع الدول الأعضاء.
 

Among international organizations, the United Nations has the 

longest and most significant experience with peace operations. 
International peacekeeping forces wearing blue helmets were first seen 

in the late 1940s. With a continuing surge in the demand for new peace 
operations, UN peacekeepers are now deployed in record numbers. In 

September 2006, the UNSC authorized a 40 percent increase in 

peacekeeping forces with the addition of 1,600 UN Police for East 
Timor and 13,000 new troops for southern Lebanon. The UNSC also 

authorized a 22,000-member peacekeeping force for Darfur, pending 

Sudanese government approval for the United Nations to replace the 
existing peacekeeping force of the African Union. The United States 

contributes police, but not troops, to UN peace operations. 

من بين المنظمات الدولية، تتمتع الأمم المتحدة بالخبرة الأطول والأكثر أهمية في و
شوهدت قوات حفظ السلام الدولية التي ترتدي الخوذات الزرقاء لأول ، ولقد السلامعمليات 

مرة في أواخر الأربعينيات. ومع الارتفاع المستمر في الطلب على عمليات السلام الجديدة، 

، وافق 2006يتم الآن نشر قوات حفظ السلام التابعة للأمم المتحدة بأعداد قياسية. وفي سبتمبر 
بالمائة في قوات حفظ السلام بإضافة  40التابع للأمم المتحدة على زيادة بنسبة  مجلس الأمن

جندي جديد لجنوب لبنان. كما سمح  13000من شرطة الأمم المتحدة لتيمور الشرقية و 1600

 .ألف جندي إلى دارفور 22مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة بإرسال قوة لحفظ السلام قوامها 

2.History : 
An early prominent example of an international organization is 

the Congress of Vienna of 1814–1815, which was an international 

diplomatic conference to reconstitute the European political order after 

the downfall of the French Emperor Napoleon. States then became the 
main decision makers who preferred to maintain their sovereignty as of 

1648 at the Westphalian treaty that closed the 30 Years' War in Europe. 

The first and oldest international organization—being established 
employing a treaty, and creating a permanent secretariat, with a global 

membership—was the International Telecommunication 

Union (founded in 1865). The first general international organization—
addressing a variety of issues—was the League of Nations, founded on 

10 January 1920 with a principal mission of maintaining world peace 

https://en.wikipedia.org/wiki/Congress_of_Vienna
https://en.wikipedia.org/wiki/International_Telecommunication_Union
https://en.wikipedia.org/wiki/International_Telecommunication_Union
https://en.wikipedia.org/wiki/League_of_Nations
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after World War I. The United Nations followed this model after World 

War II. This was signed on 26 June 1945, in San Francisco, at the 

conclusion of the United Nations Conference on International 
Currently,  ]30[Organization, and came into force on 24 October 1945.

the UN is the main IGO with its arms such as the United Nations 

Security Council (UNSC), the General Assembly (UNGA), the 
International Court of Justice (ICJ), the Secretariat (UNSA), the 

Trusteeship Council (UNTC) and the Economic and Social Council 
(ECOSOC). 

 نبذة تاريخية عن نشأة المنظمات:. 2

، والذي 1815-1814من الأمثلة البارزة المبكرة على المنظمات الدولية مؤتمر فيينا 
السياسي الأوروبي بعد سقوط الإمبراطور كان مؤتمرًا دبلوماسياً دولياً لإعادة تشكيل النظام 

معاهدة  خاصة بعد ابرام ةالقرار الرئيسي ةالفرنسي نابليون. أصبحت الدول بعد ذلك هي صانع

 وستفاليا التي أنهت حرب الثلاثين عامًا في أوروبا.
دائمة ذات عضوية  مانةوتم إنشاؤها باستخدام معاهدة  -أول وأقدم منظمة دولية وتتمثل 

أول منظمة دولية كما تجسدت (. 1865الاتحاد الدولي للاتصالات )تأسس عام  في -عالمية 

 1920 جانفي 10عصبة الأمم، التي تأسست في  فيعامة تعالج مجموعة متنوعة من القضايا 
 وكانت مهمتها الرئيسية هي الحفاظ على السلام العالمي بعد الحرب العالمية الأولى.

على تم التوقيع ؛ حيث قد اتبعت الأمم المتحدة هذا النموذج بعد الحرب العالمية الثانيةو 

أكتوبر  24، في سان فرانسيسكو، ودخل حيز التنفيذ في 1945 جوان 26في  نظامها الأساسي
مجلس ك بهياكل أساسية،. حالياً، الأمم المتحدة هي المنظمة الحكومية الدولية الرئيسية 1945

(، ومحكمة العدل الدولية UNGA(، والجمعية العامة )UNSCتابع للأمم المتحدة )الأمن ال

(ICJ( والأمانة العامة ،)UNSA( ومجلس الوصاية ،)UNTC والمجلس الاقتصادي )
 والاجتماعي.

3. The main purpose on international organizations : 

International organizations exist to bind sovereign states to their 
commitments and facilitate international cooperation and commitment 

management . They play a crucial role in addressing the political and 

economic challenges of the twenty-first century, ranging from 
international credit markets to endangered species to torture . These 

organizations can provide support in the form of financial resources, 

expertise, training, and benchmarking opportunities to promote the 
creation of entrepreneurial ecosystems in sub-Saharan Africa . The term 

"international organizations" encompasses various entities such as 

foreign government development agencies, international 
nongovernmental organizations, development agencies, the 

https://en.wikipedia.org/wiki/United_Nations
https://en.wikipedia.org/wiki/World_War_II
https://en.wikipedia.org/wiki/World_War_II
https://en.wikipedia.org/wiki/International_organization#cite_note-30
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international private sector, and international universities.  While the 

notion of international institutions is often vaguely defined, 

international organizations are considered integral parts of the broader 

international institutional framework . They are instruments of change 

and are created to adapt to evolving political, economic, technological, 

social, and cultural developments, shaping conditions for future 
cooperation between members.  Additionally, global organizations like 

ISO, FAO, and WHO play a significant role in shaping the quality 

aspects of products in international trade, contributing to sustainable 

development. 

 أهداف المنظمات الدولية:.3

المنظمات الدولية لإلزام الدول ذات السيادة بالتزاماتها وتسهيل التعاون الدولي  توجد
ً في التصدي للتحديات السياسية والاقتصادية في ، وإدارة الالتزامات فهي تلعب دوراً حاسما

بدءاً من أسواق الائتمان الدولية إلى الأنواع المهددة بالانقراض إلى القرن الحادي والعشرين، 

 . التعذيب
يمكن لهذه المنظمات تقديم الدعم في شكل موارد مالية وخبرة وتدريب وفرص كما 

مصطلح ودول العالمم، خاصة وأن لتشجيع إنشاء أنظمة بيئية لريادة الأعمال في أفريقيا 

ات مختلفة مثل وكالات التنمية الحكومية الأجنبية، والمنظمات كيانيشمل "المنظمات الدولية" 
في حين أن مفهوم المؤسسات الدولية غالبا ما يكون . فالدولية غير الحكومية، ووكالات التنمية

المنظمات الدولية تعتبر جزءا لا يتجزأ من الإطار المؤسسي الدولي  إلا أنتعريفه غامضا، 

مع التطورات السياسية والاقتصادية والتكنولوجية  وتحقيقللتغيير  أدوات، فهي الأوسع
]؟؟[.  .الظروف للتعاون المستقبلي بين الأعضاء وتهيئةوالاجتماعية والثقافية المتطورة، 

المنظمات العالمية دورًا مهمًا في تشكيل جوانب جودة المنتجات بعض  بالإضافة إلى ذلك، تلعب

 .لتنمية المستدامةفي التجارة الدولية، مما يساهم في ا
 

4.Types of International and regional Organizations : 

 Great difficulty' bemoans a learned commentator is experienced in 
classifying international organizations, because of the great diversity of 

international organizations. Similarly it has been stressed that there are 

no 'cast-iron1 classifications of international organizations, and that in 
fact, there is the 'absence of an agreed, scientific classification'10. The 

above notwithstanding, the following types of international 

organizations exist. Global International Organizations These are 
organizations that are universal or global in reach.  

Membership in these organizations is open to entities across the 
world that satisfies the conditions of membership, although such 
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entities may choose not to become members. Examples include the 

United Nations Organization (U.N.O.), the International Labour 

Organization (I.L.O.), and the International Telecommunications Union 
(I.T.U.). Regional International Organizations These organizations are 

regional in character in the sense that they exist primarily to cater to the 

interests of a particular geographical region of the world and 
membership in them is only open to countries or entities located within 

that region. Examples include the European Union (E.U.), the African 
Union (A.U.) and the Organization of American States (O.A.S.) 

 :الدولية أنواع المنظمات. 4

الذي تتمتع به، ولا المنظمات الدولية، بسبب التنوع الكبير من الصعوبة بمكان تصنيف 
 يوجد هناك 

 :وعلى الرغم مما سبق، توجد الأنواع التالية من المنظمات الدولية . عليه متفق علميصنيف ت

مفتوحة للكيانات في جميع أنحاء ها العضوية في : وهي تلك التي تكونالمنظمات الدولية العالمية
ومن ، ألا تصبح أعضاء الكياناتهذه  قد تختار ومع ذلكالعالم التي تلبي شروط العضوية، 

اتحاد و.(، I.L.O.(، ومنظمة العمل الدولية )U.N.Oمم المتحدة )الأمثلة على ذلك منظمة الأ

 .(.I.T.Uالاتصالات السلكية واللاسلكية )
في المقام يهدف  بمعنى وجودها ،منظمات ذات طابع إقليميفهي  المنظمات الدولية الإقليميةأما 

مفتوحة فقط للبلدان أو العالم والعضوية فيها  تلبية مصالح منطقة جغرافية معينة منإلى الأول 

 الكيانات الموجودة
ة فريقيمنظمة الوحدة الأ.(، وE.Uداخل تلك المنطقة. ومن الأمثلة على ذلك الاتحاد الأوروبي )

 .(O.A.S.( ومنظمة الدول الأمريكية )A.U)و

  
Economic organisations These are based on macro-economic 

policy goals with some being dedicated to free trade and reduction of 

trade barriers, e.g. World Trade Organisation, International Monetary 
Fund. Others are focused on international development. International 

cartels, such as OPEC, also exist. The Organisation for Economic Co-

operation and Development (OECD) was founded as an 
economicpolicy-focused organisation. An example of a recently formed 

economic IO is the Bank of the South. Educational organisations These 

organisations are centred around tertiarylevel study. EUCLID 
University was chartered as a university and umbrella Organisation 

dedicated to sustainable development in signatory countries; United 

Nations University researches pressing global problems that are the 
concern of the United Nations, its peoples and Member States. Health 
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and Population Organisations These organisations are based on 

common perceived health and population goals. These are formed to 

address those challenges collectively, for example the 
intergovernmental partnership for population and development Partners 

in Population and Development 

مع ، والتي تسعى إلى اهداف متصلة بالاقتصاد، المنظمات الاقتصاديةكما توجد أيضا 
على سبيل المثال. ويذكر منها تخصيص بعضها للتجارة الحرة وتقليل الحواجز التجارية، 

طوير تكتلات على تمنها ، صندوق النقد الدولي. ويركز البعض الآخر الدولية التجارةمنظمة 
التي  المنظمات التعليميةتوجد أيضا  .منظمة التعاون الاقتصادي والتنمية، ووبكالأدولية، مثل 

وأخرى تهتم مخصصة للتنمية المستدامة في الدول الموقعة؛ ات منظمو ،التعليم حولتتمحور 

 الصحة والسكان والتنمية.ب

Selected regional organizations : 

-Food and Agriculture Organization (FAO) : 

FAO is the United Nations agency responsible for agricultural 
development and food production. Within the Agriculture Department, 

the Animal Production and Health Division (AGA), deals with 

livestock development. It includes the Animal Health Service (AGAH), 
whose main role is to assist member countries in the control of animal 

diseases with the objective of improving livestock production as an 

integral component of general social, economic and agricultural 
development. The highest priority is given to developing countries, 

particularly those in Africa. This assistance is provided through FAO 

Regular Programme activities or FAO-operated field projects funded 
by various agencies, including the FAO Technical Cooperation 

Programme (TCP). 

 :منظمة الأغذية والزراعة )الفاو(-
منظمة الأغذية والزراعة هي وكالة الأمم المتحدة المسؤولة عن التنمية الزراعية وإنتاج 

يتمثل دورها الرئيسي في مساعدة البلدان الأعضاء في مكافحة الأمراض ، حيث الغذاء

باره جزءًا لا يتجزأ من التنمية الاجتماعية بهدف تحسين الإنتاج الحيواني باعت ،الحيوانية
والاقتصادية والزراعية العامة. وتعطى الأولوية القصوى للبلدان النامية، وخاصة تلك 

الموجودة في أفريقيا. ويتم تقديم هذه المساعدة من خلال أنشطة البرنامج العادي لمنظمة الأغذية 

والتي تمولها وكالات مختلفة، بما في  ،لمنظمةوالزراعة أو المشروعات الميدانية التي تديرها ا
 ذلك برنامج التعاون الفني للمنظمة.

-FAO: European Commission for the Control of Foot-and-Mouth 

Disease : 
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The Commission was founded in 1954 in response to the 

widespread epidemics of foot-and-mouth disease (FMD) in Europe in 

the early 1950s. By 1988, 27 European countries were members of the 
Commission. 

The Commission is an autonomous body within FAO, with its 

headquarters in Rome. Among the Commission's major functions and 
duties are to collect and disseminate information on FMD outbreaks and 

to help member countries diagnose, control and prevent the disease. It 
registers available virus stocks for use in vaccine production and 

monitors the evolution of FMD, especially in regions from which the 

disease could spread to Europe. 

 نظمة الأغذية والزراعة: المفوضية الأوروبية لمكافحة مرض الحمى القلاعيةم

( FMDاستجابة لانتشار أوبئة مرض الحمى القلاعية ) 1954أسست اللجنة في عام ت

دولة  27، كانت 1988في أوروبا في أوائل الخمسينيات من القرن الماضي. وبحلول عام 
مستقلة داخل منظمة الأغذية والزراعة، ويقع مقرها  . وهي لجنةالمفوضيةأوروبية أعضاء في 

جمع ونشر المعلومات حول  للجنةالرئيسي في روما. ومن بين المهام والواجبات الرئيسية 

ومساعدة البلدان الأعضاء على تشخيص المرض ومكافحته  ،تفشي مرض الحمى القلاعية
ات المتاح لاستخدامه في إنتاج اللقاحات ويراقب سجل مخزون الفيروسكما توالوقاية منه. 

تطور مرض الحمى القلاعية، خاصة في المناطق التي يمكن أن ينتشر منها المرض إلى 

 أوروبا.

-Regional organisations: 
 These organisations are open to members from a particular 

continent or other specific region of the world.  

 :لمنظمات الإقليميةا-

القارة أو منطقة محددة من  منطقة معينة المنتمين إلىهذه المنظمات مفتوحة للأعضاء  

 أخرى من العالم. 

-Selected regional organizations 

-Inter-African Bureau of Animal Resources (IBAR) : 

The most important organization dealing with livestock in Africa 
is the Inter-African Bureau of Animal Resources. Its headquarters is in 

Nairobi, Kenya. IBAR is a technical branch of the Organization of 

African Unity (OAU). 
IBAR periodically issues Bulletin of Animal Health and 

Production, which contains technical and scientific articles concerning 

disease control, research and animal production. It also issues monthly 
animal health statistics giving the status of the major contagious animal 
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diseases in Africa, accompanied by information leaflets briefing 

professionals on various selected topics. 

 أمثلة عن المنظمات الإقليمية:-

 :(IBARالمكتب الأفريقي للموارد الحيوانية )-

ويقع مقره الرئيسي في نيروبي، ، أهم منظمة تتعامل مع الثروة الحيوانية في أفريقيا يعتبر

بشكل دوري نشرة الصحة  ويصدر، فرع فني لمنظمة الوحدة الأفريقية ويعد المكتبكينيا. 
والإنتاج الحيواني، والتي تحتوي على مقالات فنية وعلمية تتعلق بمكافحة الأمراض والبحوث 

إحصاءات شهرية عن صحة الحيوان توضح حالة أيضا صدر يوالإنتاج الحيواني. كما 
طلع الأمراض الحيوانية المعدية الرئيسية في أفريقيا، مصحوبة بمنشورات إعلامية ت  

 المتخصصين على مختلف المواضيع المختارة.

-Pan-American Health Organization (PAHO) : 

 PAHO supports the veterinary public health services concerning 

zoonoses and sanitary inspection of livestock and fishery products. 

Through the Pan-American Foot-and-Mouth Disease Center, services 
such as training, distribution of standardized diagnostic reagents, 

identification of biological specimens, vaccine quality control and 

publication of standardized techniques are provided to the animal health 
services. The Pan-American Zoonoses Center provides reference 

services related to zoonoses. 

 :مريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبيالصحة لأ منظمة-

منظمة الصحة للبلدان الأمريكية خدمات الصحة العامة البيطرية فيما يتعلق تدعم 

بالأمراض الحيوانية المنشأ والتفتيش الصحي على المنتجات الحيوانية والسمكية. ومن خلال 

مركز البلدان الأمريكية لمرض الحمى القلاعية، يتم توفير خدمات مثل التدريب، وتوزيع 
ة، وتحديد العينات البيولوجية، ومراقبة جودة اللقاحات، ونشر الكواشف التشخيصية الموحد

يقدم مركز الأمراض الحيوانية المنشأ كما التقنيات الموحدة، إلى خدمات الصحة الحيوانية. 

 للبلدان الأمريكية خدمات مرجعية تتعلق بالأمراض الحيوانية المنشأ.

5.The Legal Personality ofInternational Organizations : 

 According to Harris, the term 'legal personality' involves the 

proposition that an entity is endowed by international law with legal 
capacity'. " It is of the nature of international organizations that they are 

possessed of legal personality. Indeed, it has been emphasized that 'the 

role of international organizations in the world order centres on their 
possession of international legal personality'. The possession of legal 

personality means that international organizations are subjects of 

international law and therefore capable of enforcing rights and duties 
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upon the international plane, as distinct from operating merely within 

the limits ofseparate municipal jurisdictions. 

The question whether an international organization has legal 
personality or not is to be answered firstly by looking at the constituent 

instrument or the other multilateral agreements establishing it, or 

secondly by an examination of whether such legal personality arises by 
implication from such instruments. 

 ة للمنظمات الدوليةلشخصية القانونيا-5

"يتمتع  وفقا لهاريس، فإن مصطلح "الشخصية الاعتبارية" ينطوي على افتراض أن

المنظمات  امتلاكوفي الواقع، تم التأكيد على  الكيان بموجب القانون الدولي بالأهلية القانونية".

أشخاص ، وهو ما يعني أنها شخص من شخصية قانونية دوليةلالنظام العالمي  الدولية في
 .المستوى الدولي علىالوفاء بالالتزامات على إنفاذ الحقوق و ةوبالتالي قادر ،القانون الدولي

أولا  ايجب الإجابة عليه مسألة ما إذا كانت المنظمة الدولية لها شخصية اعتبارية أم لاو

عن طريق بالنظر إلى الصك التأسيسي أو الاتفاقيات المتعددة الأطراف التي تنشئها، أو ثانياً 
، وذلك عندما لا يوجد ما إذا كانت هذه الشخصية القانونية تنشأ ضمناً من هذه الصكوكالبحث 

 .منح صريح للشخصية القانونية الدولية الكاملة

6. Challenges : 

One of the biggest challenges that these organisations face is 

adapting to the changing world and growing technologies. Most of the 

older organisations like the United Nations, World bank and IMF have 
been founded on hierarchies and global realities that do not represent 

the realities of the present day and age. These organisations do not 

always meet the aspirations of all the countries of the world. - Global 
Common versus country’s interests. Another major challenge is 

overcoming individual interests and priorities in the decision-making 

process. Most of the International Organisations face this challenge 
when nations are unable to overcome individual interests for the overall 

common good. 

The aforesaid is further exacerbated when the membership of 
organization increases bringing in a variety of viewpoints and interests 

that makes it difficult to reach a consensus on issues involving 

conflicting interests. - Multiplicity of instruments. International 
Organisations bring out broad range of normative instruments. These 

rules form the critical pillars of an effective global governance system. 

However, the multiplicity of instruments may be difficult to navigate 
for users, including the policy makers and legislators that may have to 
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implement them in their own jurisdictions. - Willingness to implement. 

Many international organisations lack the power to have a meaningful 

impact in the international political and economic system. Most IOs rely 
on member States will to cooperate and contribute resources to their 

course. Being members need not necessarily lead to full execution of 

the mandates at all times. - Funding. International organisations are 
funded through contributions from member states, and this sometimes 

leads to the donor state trying to influence the decision-making process 
of these organisations for their benefit. 

 ية:التي تواجه المنظمات الدول التحديات.6

العالم المتغير والتقنيات  أحد أكبر التحديات التي تواجهها هذه المنظمات هو التكيف مع
تم  الأمم المتحدة والبنك الدولي وصندوق النقد الدوليكالمتنامية. معظم المنظمات القديمة 

كما أن  واقع عالمي لا يمثل واقع يومنا هذا وعصرنا هذا.في على تسلسلات هرمية و هاتأسيس

 .هذه المنظمات لا تلبي دائمًا تطلعات جميع دول العالم
التغلب على المصالح والأولويات الفردية في عملية في الرئيسي الآخر  التحديكما يتمثل 

على  ةتواجه معظم المنظمات الدولية هذا التحدي عندما تكون الدول غير قادر؛ إذ صنع القرار

 لح العام.الصا وتغليبالتغلب على المصالح الفردية 
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